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Megkezdődtek a magyar-
szomáli tárgyalások 

Baráti eszmecserék, elmé- kedelmi Minisztérium taná- nagy figyelmet fordítottak a 
lyült tárgyalások a két or- csosa. két ország közötti kölcsönö-
szág kapcsolatainak erösíté- A tárgyalás során Sziad sen előnyös gazdasági kap-
séről, gazdasági, tudomá- Barre tájékoztatást adott a csolatok fejlesztése és elmé-
nyos-műszaki és kultu-álTs haladó társadalmi 'rend szo- lyítése kérdéseire. Érintették 
együttműködés lehetőségei- máliai építésének tapaszta- az időszerű nemzetközi kér-
ről — röviden így jellemez- latairól és eredményeiről. Az déseket is. 
hető Losonczi Pál szomá- elnök meleg szavakkal szólt Az őszinte .légkörű, bará-
liai látogatásának kedd; a szocialista országokról, ti szellemű tárgyalásokat a 
programja. amelyek a haladás útját já- teljes egyetértés és a kétol-

Az Elnöki Tanács elnöke ró, fejlődő Szomália segítő- dalú kapcsolatok erőteljes 
és Sziad Barre szomáliai ál- kész, megértő szövetségesei fejlesztésére irányuló közös 
lamfő már hétfőn megbeszé- és harcostársai. törekvés jellemezte, 
léseket folytatott. Ennek Losonczi Pál a hazánkban A két elnök kedden dél-
alaoján kedden délelőtt Mó_ folyó szocialista építómun- után külön folytatta a meg-
gadishuban, a népi palotá- káról tájékoztatta tárgyaló beszéléseket, a szakértők pe-
ban megkezdődtek a két ál- partnerét. Ismertette azokat dig albizottságokban tár-
lamelnök hivatalos tárgya- a feladatokat, amelyek az gyaltak. 
lásai. MSZMP XI. kongresszusa Losonczi Pál — Sziad Bar-

Losonczi Pálon kívül ma- határozatainak végrehajtásé- re társaságában — este a 
ban hazánk dolgozói előtt mogadishái nemzeti színház-
állnak. ban ünnepi népművészeti 

A tárgyalásokon a felek előadást tekintett meg. 

gyar részről részt vett a 
tárgyalásokon Soós Gábor, 
mezőgazdasági és élelmezés-
ügyi államtitkár, Garai Ró-
bert külügyminiszter-he-
lyettes Török István külke-
reskedelmi miniszterhelyet-
tes, Lakatos Ernő, a Tájé-
koztatási Hivatal elnökhe-
lyettese, Nagy Miklós, a 
Kulturális Kapcsolatok Inté-
zetének elnökhelyettese, 
Bárd Miklós, hazánk Szo-
máliába akkreditált nagykö-
vete, Veres János, a Kül-
ügyminisztérium főosztály-
vezetője, Székács Imre, a 
„TESCO" vezérigazgatója és 
Márkus János, a Külkeres-

Hz alumíniumipar megvalósítja 
a fejlesztési programot 

A magyar-
alumínium 

-szovjet timföld- az évben is lépést tartót -
egyezmény tak az alumíniumipari köz-

.,kulcsüzemei" Veszprém me-
gye bauxit-, timföld- és alu-
míniumipari vállalatai ebben 

A Csepel Művek 
teljesítette tervét 
A Csepel Vas- és Fém- ték el ezt az eredményt még 

művek valamennyi gyára a vállalt november 7-i ha-
tóbb mint két hónappal a táridő előtt, 
tervidőszak vége előtt telje- A tröszt vállalatai ebben a 
sítette IV. ötéves tervét. A tervidőszakban összesen 68,9 
dolgozók, a szocialista és a milliárd forintnyi termelési 
munkabrigádok, a kongresz- ^ t éke t állítottak elő Az év 

. . . ' , végéig várhatóan mintegy ha-
szusi és felszabadulasi mun- rommilliárd forint értékű 
kaverseny lendületével ér- többletet termelnek. 

Huszonöt éves 
a szakszervezeti munka-

védelmi felügyelet 
SZOT'kitüntetéseket adtak át 

A szakszervezetek a párt lő-felvilágosító munka ered-
javaslata, a kormány felké- ménye, hogy 25 év alatt az 
rése alapján 25 éve látják el üzemi balesetek gyakorisága 
a munkavédelmi ellenőrzést, körülbelül felére, ezen be-
irányítják, koordinálják a lül a halálos balesetek szá-
munkavédelmi agitációs és ma egyharmadára csökkent, 
propagandamunkát. A jubi- s erősen visszavonulóban 
leum alkalmából kedden dél- vannak a foglalkozási meg-
után a SZOT elnöksége ün- betegedések is. Hangsúlyoz-
nepséget rendezett a SZOT ta, hogy a baleseteket meg-
székházában. Az ünnepségen előző küzdelemben még sok 
részt vett Gáspár Sándor, az a feladat. Továbbra is szí-
MSZMP Politikai Bizottságá- vós harcot kell folytatni a 
nak tagja, a SZOT főtitkára, gondatlanság, a nemtörő-
Földvári Aladár, a SZOT el- dömség felszámolásáért, 
nöke, ott volt a SZOT elnök 
ségének több tagja, képvisel-
tette magát több miniszté-
rium. Jelen voltak a munka-
védelemben hosszú ideje 
közreműködő aktivisták. 

Duschek Lajosné, a SZOT 
titkára üdvözlő beszédében 
méltatta a munkavédelem-
ben elért eredményeket, 
amelyek - mint mondotta 
— hűen tükrözik rend-
szerünk humanizmusát. Szo-
cialista társadalmunk nem-
csak lehetővé tette, de szá-
mon is kéri a dolgozó em-

Kiemelte: a párt továbbra 
is elvárja, hogy a szakszer-
vezetek politikai befolyásuk-
kal, mozgalmi eszközeikkel 
is segítsék a korszerű techni-
ka bevezetését, a munkakö-
rülmények javítását. A szé-
les körű aktívahálózat segít-
ségével további töretlen fej-
lődéssel számolhatunk — 

A SZOT elnöksége 94 ak-
tivistának a Szakszervezeti 
Munkáért kitüntetést, illet-
ve oklevelet adományozta. A 

ber védelmét. A társadalmi kitüntetéseket Gál László, a 
ellenőrzés, a hatékony neve- SZOT titkara adta á t 

ponti fejlesztési program 
megvalósítását szolgáló ter-
vekkel. ' 

A z ű j bauxitbányák nyi-
tásának előfeltételeit bizto-
sító Bauxitkutató Vállalatnál 
15 százalékkal teljesítették 
tül kutató-fúrási tervüket. A 
mennyiségi mutatók mellett 
figyelemreméltóan csökkent 
a fúrások költsége, 

A Bakonyi Bauxitbánya 
Vállalatnál — amely a z or-
szágos termelésnek kéthar-
madát adja, ez év elejétől 
számítva terven felül már 
több mint 3000 tonna bauxi-
tot termeltek. Januárban 5 
milliós megtakarítást aján-
lottak fel és az októberi 
összegezés szerint az anyag-
és energiamegtakarítás érté-
ke már meghaladta a 12 
millió forintot. 

A z Ajkai Timföldgyár az 
őszi hónapokban érte el ter-
melési csúcsát; fennállása 
óta először a havi kalciná-
lás meghaladta a 37 000 ton-
nát. A legnagyobb megta-
karítás a lúgfelhasználásnál 
mutatkozik. A technológiai 
sor ésszerűsítésével elérték, 
hogy felére csökkentették a 
drága importanyag felhasz-
nálását. 

Az Inotai Alumíniumko-
hóban a gyorsan növekvő 
kereslethez igazodtak, ami-
kor az év eleiétől számít-
va, a tervezettnél 149 ton-
nával több keskeny alumí-
nium szalagot gyártottak a 
tubusok előállításához. Száz 
tonnával többet gyártottak a 
tervezettnél a kohóalumíni-
umból is. 

Ecset- és seprűgyar 

W Takarékos brigádok 
A kongresszusi és felsza-

badulási munkaverseny má-
sodik szakaszában összetett 
feladatok várnak a Szegedi 
Ecset- és Seprűgyár szocia-
lista brigádjaira is. A negye-
dik ötéves terv utolsó évé-
ben járunk. Az eddigi ered-
mények jelentősek, éppen 
ezért a terv végrehajtásá-
ban lényeges szerepe van an-
nak, hogyan fejezzük be ezt 
az évet. A gyár brigádjai a 
termelés mennyiségével és 
minőségével összefüggő mun-
kaverseny-vállalások mellett 
fokozottan takarékoskodtak 
az anyagokkal. Az ecset- és 
seprűgyárban évente hétmil-
lió ecsetet, s összesen három-
millió különböző seprűt gyár-
tanak. A feldolgozott alap-
anyagok értéke igen számot-
tevő, közülük sok származik 
importból, drága valutáért. 
A huszonnyolc szocialista 
brigád munkafelajánlásaiban 
ezért foglal el központi he-
lyet az anyagtakarékosság. 

Ez természetesen nem azt 
jelenti, hogy nem használ-
nak fel annyi anyagot a 
gyártásban, amennyi a szab-
ványok értelmében szüksé-
ges. Ez a takarékosság java- takarított meg, az ecsetrész- mel már teljesítették ís, amit 
részt anyagmentés. Körül- leg Béke brigádja ugyaneb- felajánlottak. A Béke brigád 
tekintőbben bánnak a seprű- bői 155 kilogrammot. Az jól vizsgázott emberségből 
nyéllel, cirokszállal, a zsine- ecsetgyártásban problémát is: egy 86 éves nyugdíjasnak 
gekkel, és így tovább. Sok okozott, ha rossz volt az visz mindennap az üzemi 
kicsi sokra megy. Az is a ecsethüvely. A brigádok vál- konyháról ebédet Bellai Mi-
takarékossághoz tartozik, lalták, hogy ezeket se dob- hályné brigádtag. Az 1903-
hogy a nem egészen sima, ják el, hanem megjavítják, s ban épült szegedi ecsetgyár, 
hibátlan fát is felhasználják felhasználják. A Május 1. és s a régi seprűgyár helyett ú j 
seprűnyélnek. A fa erős a Dózsa György brigád tag- üzem született a Cserzy Mi-
ugyan, de szépséghibás. Szí- jai tízezernél is többet ja- hály utcában. Ebben az 
nes műanyag huzattal borít- vítottak meg. Nagyon sok üzemben új. szellerp bgnta-> 
ják, s rögtön tetszetős, ked- ecset imoort szőrből készül, kőzik. A kongresszusi mhn» 
vélik a vásárlók. Ez a „hu- Jelentős tehát' az' a félezer kaverseny eredményeiben is 
zat" is értékes, ezért vi- kilogramm, amit a feldolgo- tükröződik, hogy mind job-j 
gyáznak rá. Minél kevesebb zó műhelyben megtakarítót- ban egybekovácsolódik a kö-
megy veszendőbe a felhasz- tak belőle. zösség. Az egvség pedig biz-
nálás során, annál gazdasá- A z ecset- és seprűgyár tosítéka annak, hogy a gyár 
gosabb. A Rákóczi nevű szo- kollektívája alaposan kiveszi méltóképpen fejezi be ne-
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abotamentetbt r é s z é t a társadalmi munká- gyedik ötéves tervét, s jó 
ból is. összesen 2924 órát alapokon készül fel az ötö-
vállaltak a brigádok, zöm- dikre. 
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gyárban korszerű gcpek segítik a munkát 

meg belőle. A Munkásőr bri-
gád 31 kilogramm zsineget 

Nyereséggel zárják az évet 
Küldöttgyűlés a szegedi fogyasztási szövetkezetben 

ban jelentős lemaradás is 
tapasztiható. Erre az évre 13 
millió bolti forgalmat ter-

Mindenképpen figyelmet Bár a részletes elemzés még kitűzések többségét teljesí-
érdemel a Röszkét is magá- hátra van Dómján József tenl tudja a fogyasztási szö-
ba foglaló szegedi fogyasz- igazeatósá« elnöke arról v e t k e z e t . bár néhány ágazat-
tási szövetkezet tegnap dél- a z l g a z g a t o s a g e m o K e a r r m

 Kan teWrk lemaradás is 
után tartott küldöttgyűlése: számolt be, hogy a Szegedi 
a vezetőség számot adott a ÁFÉSZ teljesítette a negye-
szövekezet idei munkájáról, dik ötéves terv legfőbb cél- , , . _ „ , , . 
az évi tervek teljesítésének kitűzéseit ezzel hozzájárult ' z negyedévi 
kilátásairól - s mivel ez k l t u z e s J l t - e z z ^ hozzájárult á r u f o r g a l m i h i á n y 0 s s á g 0 k b ó l 
az esztendő az ötéves terv f * a g ° k f * eredően azonban 5 millió fo-
záró éve, a z idei eredménye- l a k o s s a * l o b b ellátásához, 
ket öt év célkitűzéseinek is- Azt is megvizsgálta a be-

1 meretében is megvizsgálta. s z á m o i ó , hogy a XI. kong-
resszus határozataiból mi-
lyen feladatok hárulnak a 
szövetkezetekre. Az ÁFÉSZ Gazdaságpolitikai 

tanácskozás Makón 
Tegnap a makói pártszék- Ezt követően Szabó Sán-

házban a megyénkben levő dor, majd Papdi József, a 
városi és járási pártbizott- megyei pártbizottság osztály-
ságok gazdaságpolitikai tit- vezetője aktuális gazdaság-
kárai és osztályvezetői rész- politikai kérdésekről, fel-
vételével tanácskozást tar- adatokról tájékoztatta a> 
tottak. Dr. Vezér Károly, a résztvevőket, akik délután a 
makói városi pártbizottság „ „ , , , 
első titkára köszöntötte a F E G m a k o 1 g y a i e g y s e g e b e 

megjelenteket, közöttük Sza- látogattak el. Itt Csonka Já-
bó Sándort, a megyei párt- nos, a pártvezetőség titkára 
bizottság titkárát. Kovács és Balogh István igazgató 
Imrét, a megyei tanács el- . . . . . . . . 
nőkének általános helyette- a d o t t tájekoztatot a z üzem 
sét és Hajas Lászlót, az fejlődéséről, majd üzemláto-
SZMT titkárát. gatasra került sor. 

rinttai kevesebbre számít-
hatnak csak. A vendéglátás 
éves forgalma 40 millió fo-
rint a tervben, ez viszont 
várhatóan 42 millió lesz, a 
fejlődés ebben az ágazat-

belső szerkezetének korsze- b a n meghaladja a megyei át-
rűsítése, az előre meghatá- l a g o t_ A keltetőüzem jó 
rozott tervek szerepének to- m u n k á j a révén a mezőgaz-
vábbi növelése, a megfon- d a s á g i ü z e m a g i s másfél mil-
tolt és felelősségteljes taka-
rékosság, a háztáji gazdasá-
gok segítése, a beruházások 

lió forintos többletbevétel-
lel z ár ja az esztendőt. A ta-
karékosság területén vállalt 

és fejlesztések jobb élőké- kötelezettségeket is teljesíte. 
szítése, a város belső terű 
letei és a külterületi éllátás 
közötti különbségek csök-
kentése. az üzlethálózat to-
vábbi fejlesztése, valamint 

ni tudják, így a szövetkezet 
egész évi nyeresége várha-
tóan eléri az 5 millió forin-
tot. 

A tegnapi küldöttgyűlés 
a társadalmi tulajdon védel- s z a r n o s gazdasági ügyben 
me még számos eddig ki döntött, és határozatot ho. 
nem használt lehetőséget is z o t t a v a l a s z t o t t t e s tületek 
kínál, es megoldandó felada. m a n d á t U m á n a k lejártával az 
tokát jelent. űj szövetkezeti választás 

Az idei üzletpolitikai cél- tervszerű előkészítésére is. 
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